
سرخط خبر

اعلام تخلفات ایران خودرو 
و مدیران خودرو

رئیس شورای رقابت با تشریح جزئیات تخلف 
۲ ش��رکت خودروس��از در عدم رعایت ش��روط 
پنج گانه ش��ورای رقابت، گفت: قرار است بخش 
حقوقی شورای رقابت تخلفات این دو شرکت را به 
صورت واضح به آنها اعلام کرده و منتظر دفاعیات 
آنها باشد. رضا شیوا در گفت وگو با تسنیم درباره 
جزئیات تخلفات دو ش��رکت خودروس��ازی که 
اخیراً گزارش آن منتش��ر شده بود، اظهارداشت: 
براساس یکی از ش��روط پنج گانه شورای رقابت، 
خودروس��ازان باید آپش��ن ها را مج��زا از قیمت 
خودرو در نظر بگیرند به نحوی که مشتری باید با 
مشاهده لیست قیمت خودرو بدون لحاظ آپشن ها 
با اختیار کامل و در صورت تمایل اقدام به نصب 
آپشن ها در خودرو کند. وی با بیان اینکه متأسفانه 
ایران خودرو در برخی از موارد خرید آپش��ن ها را 
برای مصرف کننده الزامی کرده است، افزود: برای 
رفع این موضوع از این شرکت درخواست کرده ایم 
تا ادله خود را به ش��ورای رقابت اعلام کند. وی با 
اشاره به اینکه شرکت مدیران خودرو نیز به رغم 
مخالفت شورا با افزایش قیمت خودروی ام وی ام 
315 اق��دام به افزایش قیمت این محصول کرده 
اس��ت، تصریح کرد: در کنار این موضوع مدیران 
خودرو باید ظرف یک ماه گذشته سایت فروش 
محص��ولات خود را راه ان��دازی می کرد که هنوز 
اقدامی برای این موضوع انجام نشده است. شیوا 
اضافه کرد: قرار است بخش حقوقی شورای رقابت 
تخلفات این دو شرکت را به صورت واضح به آنها 

اعلام کرده و منتظر دفاعیات آنها باشد.

احتمال حذف واردکنندگان رسمی 
خودرو از بازار

نایب  رئیس انجمن واردکنن��دگان خودرو به 
ارس��ال نامه انجمن واردکنندگان خودرو به وزیر 
صنعت، معدن و تجارت اش��اره کرد و گفت: در 
صورت عدم رفع ایرادات ضوابط در آینده ش��اهد 
ح��ذف تدریج��ی واردکنندگان رس��می از بازار 
خواهیم بود. کورش مرشد سلوک در گفت وگو با 
 CIF تس��نیم، با اش��اره به اینکه 3 درصد ارزش
خودرو بابت گارانتی که در ضوابط قیمت گذاری 
خودروه��ای وارداتی تعیین ش��ده م��ورد قبول 
انجم��ن واردکنندگان خ��ودرو نیس��ت، اظهار 
داش��ت: در قالب ضوابط قیمت گذاری خودرو دو 
دس��تورالعمل برای واردکنندگان رس��می ابلاغ 
شده که بر این اساس اگر واردکننده غیررسمی 
تمای��ل به واردات داش��ت باید ب��ا همکاری یک 
واردکننده رسمی ضمن رعایت ضوابط و پرداخت 
هزینه 3درصدی گارانتی اقدام کند.  وی با اشاره 
به اینکه این 3 درص��د به هیچ عنوان جوابگوی 
هزینه های واردکننده رسمی نیست، افزود: عدم 
پیش بینی س��ود مناس��ب در این دستورالعمل 
باعث می ش��ود تا قیمت خودروهایی که توسط 
واردکنندگان رسمی به کشور وارد می شود نسبت 
به خودروهای وارداتی ش��رکت های غیررس��می 
گران تر شود. وی اضافه کرد: البته این امر رقابت 
سالمی را در س��طح بازار خودروهای وارداتی به 

وجود نخواهد آورد.

کسادی و بی رونقی در بازار خودرو
بازار خرید و فروش خودرو در مقایسه با سال 
گذشته رونقی ندارد و مردم تمایلی به خرید ندارند 
که یکی از دلای��ل آن درباره خودروهای وارداتی، 
نبود قیمت گذاری نهایی و ثابت است. غلامحسین 
قاس��میان، رئیس اتحادیه دارندگان نمایشگاه و 
فروش��ندگان اتومبیل در گفت و گو با ایسنا اظهار 
داشت: به دلیل مباحث و اتفاقاتی که درباره نحوه 
قیمت گذاری خودروه��ای وارداتی به وجود آمد، 
بازار خرید این نوع خودروها با کسادی روبه رو شد 
و م��ردم منتظر تعیین قیمت و ثبات در این بازار 
هستند و فعلا خرید نمی کنند. وی با بیان اینکه در 
حال حاضر خودروهایی با قیمت پایین مثل پراید 
و پس از آن س��مند،پژو 405 و ۲06 در مقایس��ه 
با دیگر خودروها تقاضای بیش��تری دارند، گفت: 
در میان خودروهای وارداتی بیش��ترین تقاضای 
خرید مربوط به سانتافه است. قاسمیان همچنین 
در پاس��خ به این پرس��ش که به رغ��م غیرقانونی 
ب��ودن پارک خودروهای نمایش��گاه  در حاش��یه 
خیابان ه��ا و کوچه ها، هنوز در برخی خیابان ها و 
کوچه ها خودروهای نمایش��گاه ها پارک می شود، 
گفت: چندین بار به مالکان این صنوف نسبت به 
برطرف کردن سد معبر هشدار داده ایم و بنرهای 
اطلاع رسانی نصب و بروشورهایی نیز میان صنوف 
توزیع شده است تا نسبت به برطرف کردن سد معبر 
در خیابان ها و پیاده روها اقدام کنند و اگر موردی 
در این زمینه دیده ش��ود، برخورد قانونی خواهیم 
ک��رد. وی اضافه کرد: کارخانه ها و نمایندگی های 
اتومبیل مالیات 8 درص��د را از خریداران دریافت 
می کنند در حالی که نمایشگاهداران این مالیات را 

از مردم دریافت نمی کنند.

 علی اکبر صفایی، مدیرعامل شرکت ملی نفتکش 
با بیان اینکه هم اکنون از نظر ظرفیت بزرگ ترین 
شرکت کشتیرانی دنیا هستیم، گفت: خسارت های 
ناش��ی از تحریم شرکت ملی نفتکش را از طریق 

مجامع بین المللی دنبال می کنیم.
 عبدالوحی��د فیاضی، نماینده مجلس ش��ورای 
اسلامی از تهیه طرحی برای تحریم صادرات گاز 
به اروپا در صورت ادامه یا تش��دید تحریم ها علیه 

کشور خبر داد.
  محمدتقی احمدی، مس��ؤول ش��ورای تدوین 
مق��ررات مل��ی س��اختمان گف��ت: مبحث ۲۲ 
س��اختمان در دست تغییرات اس��ت و تا 15 ماه 
آینده با ش��رایط واقعی مورد نیاز کش��ور تطبیق 

می یابد.
 نیره پیروزبخت، رئیس سازمان ملی استاندارد 
گفت: استانداردهای به کارگرفته در امور و کالاهای 
مختلف برگرفته از استانداردهای بین المللی است 
و اکنون استاندارد ملی ایران در بین 1۷0 کشور 

رتبه ۲۹ جهانی دارد.
 محمد حی��دری، معاون فني بیمه ایران گفت: 
بیمه ایران براي تعهدات دفاتر خدمات مسافرتي 
در مقابل مسافران، به منظور فروش تور و خدمات 
مس��افرتي و گردش��گري بیمه نامه مس��ؤولیت 

حرفه اي طراحي مي کند.
 مجیدرضا حریری، رئیس کمیس��یون واردات 
اتاق ایران اعلام کرد: بنگاه های پتروشیمی ، بانکی 
و شرکت های خصوصی دولتی سهم ۹۲ میلیارد 

دلاری از اختصاصی سازی داشته اند.
ش��ورای  رئی��س  رنجب��ران،  سیدرس��ول   
سیاس��تگذاری برند اتاق بازرگان��ی ایران گفت: 
به رغم اینکه یکی از موضوعات مهم در اقتصاد دنیا، 
جایگاه برند است، هیچکدام از محصولات ایرانی 
جزو برندهای جهانی نیست و حتی جزو 100 برند 

نخست کشورهای اسلامی نیز قرار ندارد.
اجرای��ی  مع��اون  ش��ریعتمدار،  محم��د   
رئیس جمه��وری گف��ت: دول��ت تدبی��ر و امید 
طی یکس��ال گذش��ته ۷ هزار واحد تولیدی در 

شهرک های صنعتی کشور احیا کرده است.
  محمدرضا نعم��ت زاده، وزیر صنعت، معدن و 
تجارت از اعضای ش��ورای سیاستگذاری خودرو 
خواست در ابلاغ اصلاحیه آیین نامه اجرایی قانون 
حمایت از حقوق مصرف کنندگان خودرو تسریع 

کنند.
  اسدالله عسگراولادی، رئیس اتاق ایران و چین 
با تشریح آخرین وضعیت گش��ایش 44میلیارد 
دلار فاینانس چینی، گفت: یک ماه و نیم اس��ت 
س��ه بانک چینی به عرصه گشایش ال سی برای 
ایران ورود کرده اند. امابانک های ایرانی وقت کشی 

می کنند.
 عل��ی عس��کری، رئی��س کل س��ازمان ام��ور 
مالیاتی کش��ور با اعلام ش��رایط تقسیط مالیات 
تولیدکنندگان دارای س��ود و درآمد گفت: برخی 

بازرگانان تمایل به پرداخت مالیات ندارند. 
 ش��اخص ب��ورس در جریان معام��لات دیروز 
چهارش��نبه بازار سرمایه 4۷4 واحد افت کرد و تا 

مرز کانال 63 هزار واحد عقب نشست.

 ادامه کمبود آب 
در پشت سدهای تهران

مدیرعامل ش��رکت آب منطق��ه ای تهران، با 
اعلام اینکه تهران همچنان با کمبود منابع آب در 
س��دها مواجه است، عنوان کرد: مردم تهران باید 
در میزان مصرف آب به مناسبت فرا رسیدن ایام 
عید صرفه جویی کنند. خسرو ارتقایی در گفت وگو 
با میزان، سرانه مصرف آب تهرانی ها را ۲۲0 لیتر 
در ش��بانه روز اعلام کرد و افزود: نرم مصرف آب 
تهرانی ها باید 150 لیتر در ش��بانه روز باشد که 
۷0 لیتر بیشتر مصرف می شود. مدیرعامل شرکت 
آب منطقه ای تهران، با بیان اینکه سرانه تولید آب 
در تهران 350 لیتر در روز است، ادامه داد: سرانه 
مصرف آب توس��ط ش��هروندان تهران ۲60 لیتر 
اس��ت که این میزان مصرف در مقایسه با سرانه 
جهانی مصرف به میزان150 لیتر در ش��بانه روز 
تفاوت چش��مگیری دارد که کاهش ۲0درصدی 
می تواند آن را به ۲00 لیتر در ش��بانه روز کاهش 
دهد که مصرف تقریباً معقولی است. وی همچنین 
تاکید کرد: اکنون در جهان و بویژه در کشورهای 
پیشرفته با بارندگی هایی حدود ۲000 میلیمتر 
نیز برای مصارف شرب از آب بسته بندی استفاده 
می شود، حال در کشور ما با بارشی کمتر از 350 
میلیمتر حتی برای مصارف غیرش��رب نیز از آب 
تصفیه شده و گوارا بهره برداری می شود که روش 
بسیار نادرستی اس��ت. ارتقایی در ادامه متوسط 
بارندگی را از ابتدای مهرماه س��ال جاری تاکنون 
15۹ میلیمت��ر اعلام کرد و ادامه داد: این آمار در 
مقایسه با متوسط 4۷س��اله به میزان 1۲ درصد 
کاهش یافته اس��ت. در همین حال دبیر انجمن 
تولیدکنندگان آب معدنی گفت: با توجه به اینکه 
قیمت مولفه های تولید آب معدنی تغییر چندانی 
نداشته، برای اولین بار، در سال آینده قیمت این 
محصول تغیی��ر نخواهد کرد. پیم��ان فروهر در 
گفت وگو با ایسنا، با بیان اینکه هر ساله از اسفندماه 
مکاتبات برای تعیین قیمت جدید انجام می شود، 
اظهار داش��ت: هر ساله میزان افزایش قیمت آب 
معدنی بین 10 تا 15 درصد است که امسال تغییر 

نخواهد کرد.

خودرو

3اقتصاد

اسدالله خسروی: مجلس ش��ورای اسلامی اواسط 
هفته به درس��تی تصمیم گرفت که پیشنهادهایی 
مانند پرداخت 35 روزه یارانه نقدی یا تعیین سقف 
درآمدی برای حذف یارانه را تصویب نکند. این اقدام 
موجب خواهد ش��د همچنان عدال��ت در پرداخت 
یارانه نقدی برقرار باش��د چراکه اق��دام حذف افراد 
از یارانه نقدی قطعا با خطای فراوان صورت خواهد 
گرفت. دولت یازدهم از همان ابتدای روی کار آمدن 
به دنبال حذف یارانه نقدی بود و روحانی بارها و بارها 
اعلام کرد باید یارانه ها هدفمند پرداخت شود. وی 
حتی اعلام کرد مردم باید بدانند که پرداخت یارانه 
موقتی خواهد بود و ژنرال های اقتصادی همواره به 
دنبال سازوکاری برای شناسایی پردرآمدها و حذف 
بخشی از مردم بودند اما در 18 ماه اخیر نتوانستند 
برخ��لاف ادعای خ��ود پردرآمده��ا را از نیازمندان 
 تفکیک کنند. مس��ؤولان همیش��ه از شناس��ایی 
10 میلیون پردرآمد خبر داده و حتی عنوان کردند 
که می دانند افراد چند بار سفر خارجی رفته اند اما 
در عمل دولت نشان داد که نتوانسته پردرآمدها را 
شناسایی کند و برخی خبرها مبنی بر شناسایی فقط 
یک سخن تبلیغاتی در زمان ثبت نام متقاضیان یارانه 
نقدی بوده تا مردم انصراف دهند. دولت در فروردین 
امسال حتی مردم را تهدید کرده بود. مثلا سخنگوی 
دولت در روزهایی که ثبت نام یارانه ای انجام می شد، 
گفت��ه بود: به هر میزان که از دریافت یارانه انصراف 
داده شود، شیب افزایش قیمت حامل های انرژی در 
فاز دوم هدفمندی یارانه ها کمتر می شود. براساس 
قان��ون، دولت ناچار به افزای��ش قیمت حامل های 
انرژی اس��ت اما در صورتی که منابع کافی از محل 
انصراف دریافت یارانه نقدی در اختیار داشته باشد 
افزایش قیمت ها نیز کمتر خواهد بود.« این سخن 
زمانی مطرح شد که هنوز نرخ جدید  بنزین اعلام 
نشده بود. سخن آن زمان نوبخت بدان معنا بود که 
اگر مردم از دریاف��ت یارانه انصراف ندهند یا تعداد 
انصراف دهندگان کمتر از تعداد مدنظر دولت باشد 
ش��یب افزایش قیمت حامل های انرژی بیش��تر و 
نرخ ها گران تر از حد انتظار خواهد شد. این اظهارنظر 
تهدیدآمی��ز نوبخت در حالی مطرح می ش��ود که 
مسؤولان این روزها سعی می کنند سخنان تبلیغاتی 
بس��یاری برای ترغیب مردم به انص��راف از دریافت 
یارانه نقدی بیان کنند. نوبخت با بیان اینکه از همه 
کسانی که یارانه نمی تواند تاثیر مهمی در زندگی آنها 
داشته باشد، خواستیم از دریافت یارانه نقدی انصراف 
دهند، بیان کرد: »بر این اس��اس هر مقدار منبعی 
که از طریق انصراف خانوارها ایجاد ش��ود، مطمئن 
باش��ند این میزان موجب می ش��ود افزایش قیمت 
حامل ها کمتر انجام ش��ده و در اختی��ار مردم قرار 
گیرد. مردم مختارند از دریافت یارانه نقدی انصراف 
دهن��د و آن را در اختیار دولت قرار دهند تا به آنها 
خدم��ات ارائه کند یا اینکه در صورت نیاز نس��بت 
به دریاف��ت آن اقدام کنند«. دولت در کنار تهدید، 
برنامه تطمیع را هم در دستور کار قرار داده بود. مثلا 
اعلام ش��د کسی که انصراف دهد کارت همیاری با 

تسهیلات فراوان خواهد گرفت. طبق اعلام دولت، 
انصراف دهندگان از دریافت یارانه از تسهیلاتی چون 
بیمه رای��گان بهره می برند و به آنها کارت همیاری 
ملی اهدا می شود. طبق شنیده ها، دولت به دارندگان 
این کارت تس��هیلات خوب��ی پرداخت خواهد کرد 
البت��ه 10 ماه پس از ثبت نام ها هن��وز این وعده ها 
عملی نشده و کسی تسهیلات انصراف کنندگان را 
ندیده اس��ت. بعد از اعلام آمار ثبت نام های یارانه ای 
و شکس��ت دولت در ترغیب مردم به انصراف، لحن 
دولتی ها نیز تغییر کرد. ابتدا دولتی ها قرار شد مبلغ 
یارانه نقدی را تغییر دهند. مثلا س��خنگوی دولت 
در ش��هریور ماه گفت: ما از ابتدا گفته ایم نسبت به 
پرداخت یارانه ها مقید هس��تیم که به همه یکسان 
یارانه ندهیم. ابتدا از خود مردم درخواس��ت کردیم 
در این زمینه کسانی که می توانند یارانه نگیرند به 
ما اعلام کنند تا یارانه های موجود به مسائلی مانند 

بهداشت، درمان و تولید اختصاص داده شود که در 
این مسیر نیازمند مشارکت مردم هستیم. اقدام دیگر 
این بود که بتوانیم براساس اطلاعات شفاف و درست 
برخی افراد را به ش��کل قهری یا اجباری از دریافت 
یارانه حذف کنیم.در ۹0 روز اول کاری دولت تلاش 
شد مس��ائل مختلف در این زمینه به شکل شفاف 
شناسایی شود، اما احس��اس کردیم اگر این کار را 
با فرصت انجام دهیم به نتایج مناس��ب تری دست 
می یابیم، اما اگر قرار باشد به شکل سریع انجام شود 
ممکن است بیش از منابع مالی کسب شده آسیبی 
به مردم وارد ش��ود که بسیار سنگین تر از آن منابع 
باش��د. وقتی بحث حذف یارانه ها مطرح می ش��ود، 
اولین افرادی که ابراز نگرانی و ترس می کنند افراد 
کم درآمد جامعه هس��تند. ما این بحث را خیلی در 
رس��انه ها مطرح نکردیم و بیشتر تلاش کردیم در 
بعد عملی اقدام کنیم، اینکه افراد خارج از کش��ور 

ح��ق دریاف��ت یاران��ه را ندارند و یاران��ه تنها برای 
افرادی اس��ت که در داخل کشور زندگی می کنند. 
س��خنگوی دولت در دی ماه باز هم تغییر لحن داد 
وگفت: »به هیچ وجه رئیس جمهور اجازه نداد که ما 
 مردم را به خاطر محدود بودن اطلاعات مان بیازاریم، 
ع��ده ای چرا که م��ردم، وقتی کتبی می نویس��ند 
نیازمندیم، چه اصراری دارند که ما یارانه آنها را قطع 
کنیم و آنها را آزار بدهیم. پایگاه اطلاعاتی ما کامل 
نیست و ما به سرعت داریم تلاش می کنیم که آن 
را به گونه ای تنظیم کنیم که همه را بشناسیم ولی 
تا آن زمان قط��ع یارانه برخی و باقی ماندن برخی 
دیگر موجب احس��اس تبعیض می شود.« نوبخت 
در بهمن ماه اعلام کرد که اصلا جرات حذف یارانه 
نقدی را ندارند: »ما در یک س��ال 4۲ هزار میلیارد 
تومان به عنوان یارانه توزیع کردیم. در این راستا به 
افراد کم درآمد به صورت مضاعف و ارائه سبد غذایی 
پرداخت داشتیم. کسی می گفت من کاری کردم که 
کسی 100 سال آینده نتواند به آن دست بزند حالا 

مگر من جرات دارم که الان کاری کنم؟«
دولت از پیش بینی عاجز بود ■

س��وال اساسی که در این میان به وجود می آید 
این اس��ت که چرا دولت هزینه گزافی برای ترغیب 
مردم به انصراف از یارانه نقدی پرداخت کرد. دولت 
سال گذشته در چنین روزهایی در تدارک ثبت نام 
یارانه نقدی بود و حتی مس��ؤولان اظهار امیدواری 
می کردند میلیون ه��ا نفر از یارانه نق��دی انصراف 
دهند و همه امکانات تبلیغاتی از روزنامه ها گرفته تا 
سریال های صدا و سیما در اختیار دولت قرار گرفت. 
آیا دولتی ها توانایی یک پیش بینی ساده را نداشتند 
که مردم مخالف حذف یارانه نقدی هستند. مهم تر 
اینکه آیا دولتی ها نمی توانستند پیش بینی کنند که 
اصلا امکان شناسایی پردرآمدها وجود ندارد و دولت 

ضعف اساسی در این زمینه دارد؟ 

یک سال موضع گیری متناقض مسؤولان در قبال یارانه نقدی

از تهدید تا وحشت یارانه ای
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گروه اقتصادی: در راستای اجرای 
سیاست هدفمندی یارانه ها، دولت 
تصمیمی برای افزایش قیمت نان ندارد. محمدباقر 
نوبخت، سخنگوی دولت با بیان این مطلب در نشست 
هفتگی خود افزود: خوشبختانه حقوق ماه بهمن و 
عیدی آخر سال هم توسط همه دستگاه های دولتی 
پرداخت ش��ده است و اگر دس��تگاهی باقی مانده 
آنها نیز اقدام می کنند. نوبخت ادامه داد: ان شاءالله 
حقوق اسفندماه  و همچنین یارانه ها نیز پرداخت 
خواهد ش��د. نوبخت با تکذیب افزایش قیمت نان 
در س��ال 13۹4، گفت: یکی از نمایندگان مجلس 
گفته است قیمت نان در سال آینده اضافه خواهد 
شد! نمی دانم وی با استناد به کدام بند و ردیف این 
حکم را صادر کرده اس��ت. وی افزود: در راس��تای 
اجرای سیاست هدفمندی یارانه ها دولت تصمیمی 
برای افزایش قیمت نان ندارد. اگر شرایط به شکلی 
نبود که نانوایان محترم بیان کردند، اجازه افزایش 

قیمت نان در امسال نیز داده 
نمی ش��د. س��خنگوی دولت 
درب��اره تک نرخی ش��دن ارز 
هم اظهار داش��ت: اگر شرایط 
به س��مت وضع مطلوبی که 
مدنظر دولت است پیش رود، 

ارز ان شاءالله تک نرخی خواهد شد. سخنگوی دولت 
تأکید کرد: در سبد کالا هیچ تغییر رویه ای تا پایان 
سال وجود ندارد. سبد کالا با همان کیفیتی که در 
سه مرحله قبلی عرضه شد، در مرحله چهارم نیز در 
اسفندماه عرضه خواهد شد و مرغ نیز یکی از اقلام 
این مرحله در سبد کالا خواهد بود.  نوبخت در ادامه 
نشست با اش��اره به چند مصوبه از شورای اقتصاد 
و هیات وزیران اعلام کرد: در هفته جاری ش��ورای 

اقتصاد دو مصوبه مهم داشت. 
در یک مصوب��ه ۷/5 میلیارد 
دلار برای توسعه حمل ونقل و 
جابه جایی مسافران اختصاص 
پی��دا ک��رد و در مصوبه دیگر 
ه��م قرار بر این ش��د با هدف 
صرفه جویی در یک میلیارد لیتر نفت و گاز از طریق 
برقی شدن چاه های کشاورزی، بالغ بر یک میلیارد و 
650 میلی��ون دلار برای این امر اختصاص بدهیم. 
وی درب��اره تصویب طرح پوش��ش بیم��ه ای برای 
خدم��ات تعویض مفاص��ل هم خاطرنش��ان کرد: 
پوشش بیمه ای این خدمات افزایش پیدا کرد و برای 
برخی درمان های بخش بس��تری سرپایی تا سقف 
34 میلیارد تومان مصوب هی��ات وزیران بود. زیرا 

غالب عزیزانی که بیمه هستند بویژه بازنشستگان 
و بوی��ژه خانم ها تعویض مفاصل برای آنها ضروری 
اس��ت. سخنگوی دولت اظهار داشت: همچنین در 
هیات وزیران تصویب ش��د ۲00 میلیارد تومان از 
بدهی دولت به شهرداری ها پرداخت شود. نوبخت 
با بیان اینکه اخبار خوبی درباره مس��کن مهر دارم، 
افزود: در یکش��نبه هفته گذش��ته در هیات دولت 
تصویب ش��د یکه��زار میلیارد توم��ان دولت برای 
شبکه های آب و فاضلاب و همچنین برق واحدهای 
مسکونی مجموعه مسکن مهر کمک بلاعوض کند. 
م��ا به وزارت نیرو این مبل��غ را منتقل کردیم تا به 
جای دریافت هزینه از متقاضیان مسکن مهر، وزارت  
نی��رو این کار را انجام دهد. به تأکید وی سیاس��ت 
یارانه ای دولت مانند گذش��ته ادامه دارد و علاوه بر 
رایانه به بخش درمان و تولید، 1۲00 میلیارد تومان 
تسهیلات ارزان قیمت مسکن و یکهزار میلیارد تومان 

کمک به اشتغال داشته باشیم.

نوبخت: دولت نان را گران تر نمی کند سخنگو

سخنگوی ائتلاف ایرانی آباد گفت: 
هدفگ��ذاری ما در زمینه ترانزیت 
کالا از طریق خطوط ریلی، جاده ای، دریایی و هوایی 
دستیابی ایران به رقم 50 میلیون تن ترانزیت کالا 
است. حمید حاجی ابراهیم زرگر گفت: ما معتقدیم 
بسیاری از ظرفیت های اصلی بخش خصوصی در 
سال های گذشته بر اثر برخی از مشکلات مدیریتی 
مغفول مانده، این در حالی است که اتاق بازرگانی 
باید از همه ظرفیت های بین المللی ایران در منطقه 

و جهان استفاده حداکثری کند.
س��خنگوی ائتلاف ایرانی آباد اظهارداشت: در 
همین ارتباط اعتقاد راسخ داریم بخش خصوصی 
با حمایت دولت می تواند با توسعه زیرساخت های 
حمل و نقل رک��ورد 50 میلیون تن ترانزیت کالا 
را برای کش��ور به ارمغان بیاورد و کش��ور را برای 
رس��یدن به قله ه��ای رفیع اقتصادی ی��اری کند. 
این یک رویا نیس��ت و با برنامه ریزی و عملگرایی 
دس��ت یافتنی است. وی با بیان برخی از مشکلات 

ام��روز اتاق بازرگان��ی، گفت: 
ندانس��تن زبان مش��ترک ما 
با جه��ان پیرامون��ی یکی از 
بزرگ ترین مصائبی است که 
گریبان تج��ارت بین الملل ما 
را ره��ا نمی کند. با این وجود، 

بس��یاری از تصمیم سازان اقتصادی ما سعی دارند 
با اس��تفاده از همان مدل های قدیمی و پیروی از 
تئوری ه��ای منس��وخ راهی برای حل مش��کلات 
ارتباطی خود بیابن��د. زرگر ضمن بیان لزوم ورود 
اتاق به عرص��ه طراحی و اجرای م��دل راهبردی 
فناوری های نوین همگرا )نانو، زیس��تی، اطلاعاتی 
و ش��ناختی( با محوریت فن��اوری اطلاعات افزود: 
حرکت ما باید به سمت ایجاد اسناد تجاری ملی به 

منظور برداشتن فاصله موجود 
با کش��ورهای توسعه یافته در 
الکترونیک  تج��ارت  زمین��ه 
باش��د. وی در راس��تای حل 
ای��ن مش��کل توضی��ح داد: 
ایجاد بانک جام��ع اطلاعاتی 
بازار کار و س��رمایه از طریق اتاق و آشنایی به روز 
تولیدکنن��دگان و صنعتگران داخل��ی با بازارهای 
هدف، یک��ی از برنامه هایی خواه��د بود که بدون 
تردید بای��د در دوره جدید مدیریت اتاق بازرگانی 
اجرایی شود. زرگر در تشریح این مشکل ریشه ای 
در ات��اق بازرگان��ی ادامه داد: این ب��رای من جای 
تاس��ف دارد که تجار و اعضای بلندپایه اتاق بعضا 
نمی توانند بدون حضور مترجم با طرف های تجاری 

خود به گفت وگو بنش��ینند. وي خاطرنشان کرد: 
دوس��تان و همکاران م��ن در ائت��لاف ایرانی آباد 
معتقدند هر فردی ک��ه در اتاق بازرگانی موفق به 
کسب رای می شود به طور قطع باید به عنوان زبان 
ناطق همه اعض��ا بتواند با طرف های تجاری ایران 
وارد گفت وگوی مستقیم و بی واسطه شود. زرگر، 
تقویت بدنه کارشناس��ی اتاق را با رویکرد توسعه 
سرمایه انسانی دانش محور مهم تلقی کرد و افزود: 
ورود اتاق به حوزه های آینده پژوهی مستمر و دقیق 
ناظر بر بخش های چهارگانه با رویکرد ترسیم نقشه 
راه یک��ی از مهم ترین وظایف اتاق برای ترس��یم 
آینده ای روشن برای اقتصاد ملی به حساب می آید.

این فعال اقتصادی با اشاره به برخی از توفیقات 
و ظرفیت های داخلی ادام��ه داد: هدفگذاری ما با 
توجه به شرایط منطقه ای و امنیت خوب داخلی در 
زمینه ترانزیت کالا از طریق خطوط ریلی، جاده ای، 
دریایی و هوایی دستیابی ایران به رقم 50 میلیون 

تن ترانزیت کالا است.

حاجی ابراهیم زرگر تشریح کرد

رسیدن به رقم 5۰ میلیون تن ترانزیت کالا؛ از رؤیا تا واقعیت
اتاق

آب

نما

فعلًا کسی را از دریافت یارانه حذف نمی کنیم
مش�اور نوبخت درباره اظهارنظر اخیر رئیس س�ازمان مدیریت و برنامه ریزی درباره عدم توانایی دولت 
در ح�ذف یارانه ثروتمندان به نس�یم عنوان کرد: مطلب�ی که آقای نوبخت اعلام کردند، توس�ط آقای 
رئیس جمهور هم بارها گفته شده بود و توضیح داده شده بود تا زمانی که مستضعف واقعی مشخص نشود، 
یارانه ثروتمندان را حذف نمی کنند. کردبچه با بیان مثالی در این زمینه گفت: وقتی 2 همسایه در یک 
سطح قرار داشته باشند و یکی از آنها یارانه دریافت کند، از نظر اجتماعی و سایر مسائل درست نیست 
و حذف یارانه پردرآمدها باید بعد از شناسایی کامل صورت گیرد. وی با انتقاد از حذف یارانه ها براساس 
سقف درآمد 2/5 میلیون تومان تصریح کرد: درآمد 2 میلیون تومان در شهری مانند تهران و یک شهر 
کوچک بسیار متفاوت است، بنابراین حذف پردرآمدها از این راه کار درستی نیست و باید مطالعه بیشتری 
در این زمینه انجام ش�ود. مشاور رئیس س�ازمان مدیریت و برنامه ریزی ادامه داد: با توجه به تبصره 21 
بودجه امسال مجلس این اجازه را به دولت داده است که اگر شناسایی پردرآمدها به درستی انجام شد، 
دولت یارانه آنها را حذف کند. کردبچه با بیان اینکه برخی منتقدان به دولت فشار می آورند، گفت: دولت 
دست روی دست نگذاشته و برای حذف ثروتمندان در حال بررسی و مطالعه است. وی بیان کرد: در حال 
حاضر مدتی است که وزارت تعاون مسؤولیت حذف ثروتمندان را برعهده گرفته است و در حال حاضر در 

حال مطالعه روی آن است و به محض مسجل شدن بررسی ها این کار را نهایی خواهد کرد.
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